
Rørvig Fuglestations Årsmøde 2024

Tid og Sted: Kl. 19:00 d. 7. december 2024 hos Peter Ellegaard Larsen, Amalievej 3, 4581 
Rørvig.

Fremmødte: PEL, LB, JB, KES, SA, PG, JHC, JW, SKP, CG, CN

Rettelser til referatet indsat med grøn tekst 7. januar 2025. Se pkt. 5, 9 og 12.

1 Valg af dirigent og referent

Dirigent: PG
Referent: CN

2 Referat for Årsmødet 2023 

Er formelt godkendt jvf. fristen for bemærkninger/indsigelser på 14 dage efter udsendelse, 
hvorefter referatet vil være betragtet som godkendt.

3 Beretning fra bestyrelsen

a) Indledning (PEL)
Det blev igen et år med relativt få fugle generelt, hvilket også har været omtalt i medierne og 
DOF’s nyhedsbrev. Også fra diverse ringmærkningslokaliteter meldes om meget få fugle i 
nettene. 

b) Samarbejde med andre grønne foreninger
Der foregår pt. ikke meget på dette område, så derfor intet særligt at bemærke.

c) Lokaliteterne og samarbejdet med Naturstyrelsen Midtsjælland (PEL)
Der blev afholdt møde 8/1-2024 vedrørende urørt skov og den 10. februar var der rundtur i 
Sandflugtsplantagen, hvor Miljøstyrelsen deltog med 6-7 medarbejdere. Oplæg er blevet 
sendt i høring. Der er en god dialog og RF ser positivt på projektet.

d) Medlemsservice
Hjemmesiden: Grundstrukturen er uændret og kun på nyhedsdelen, er der foretaget 
justeringer.

Foto på hjemmesiden: Fungere godt og der kommer jævnligt nye fotos.



Resultater fra ringmærkning/aflæsning: Der er ingen resultater at bemærke i denne omgang.

Nyhedsmails: Intet særligt at bemærke.

RF-listen: Intet særligt at bemærke.

4. Observationer 2023/24

a) Bearbejdning af materialet i de enkelte år
LB laver den årlige bearbejdning og bruger megen tid på dette.

b) Præsentation på hjemmesiden: Artsarkiv og årsrapport (KES)
KES orienterede generelt om strukturen.

c) Bidrag til Fugleåret 2023 (SA/JB)
Med hensyn til observationsmaterialet blev 2023 et halvgodt år. Det er usikkert om materialet 
kan blive ved med at bære i forhold til fremtidige bidrag. 

5. Jubilæumsbogen ”Rørvighalvøens fugle gennem 50 år”. Status (PEL)

Bogens release blev lørdag d. 30. november i Rørvig, hvor i alt ca. 35 gæster deltog. Stor ros 
især til JB og KES for hhv. tekst og tabeller/grafer, til KB som fotoredaktør, samt til AT for 
faglig konsultation. Projektet er gået godt. Bogen sælges for 249 kr. og kan købes ved 
henvendelse til RF. Den sælges også i Nykøbing Sjælland i Bog og Idé og i Naturbutikken i 
København. Desuden vil KB medbringe en stak til salg på Julemarked i Rørvig. Inden for en 
ikke så fjern fremtid er der tanker om at bearbejde noget af materialet, som bogen bygger på, 
til en egentlig videnskabelig artikel.
Alle medlemmer af foreningen er tilbudt et gratis eksemplar.

6. RF-projekter

a) Fokusarter: Rødrygget Tornskade (PEL):

Projektet er i realiteten stoppet, men der holdes stadig øje med ynglefugle men ikke detaljeret 
og systematisk.

b) Redekasser: Vendehals (PEL)

Ingen fugle forsøgte at yngle i de opsatte redekasser i år.

7. Fremlæggelse af regnskab – vedhæftet (KES).

Regnskabet godkendt. På grund af RF’s bidrag til Rørvigbogen, og at der forventes at komme 
løbende indtægter fra salg af denne ind, er der først fuldt overblik over foreningens økonomi 
til næste år. Det blev diskuteret om der skulle foretages ændringer, justeringer og 
differenceringer ect i medlemskontingentet, og det blev besluttet at bestyrelsen tager dette op.



8. Valg til bestyrelsen

Da LB trak sig ud af bestyrelsen d. 1. juni skal der ske nyvalg for en 2-årig periode. PEL er 
på valg i år og genopstiller for en 2-årig periode, PEL genopstiller også som formand. KES - 
SA - CN er ikke på valg i år.

PEL forsætter som formand

JB valgt ind som bestyrelsesmedlem.

CG valgt ind som 1. suppleant.

LB valgt ind som 2. suppleant.

9. Danmarks midtpunkt (PEL/SA)

SA orienterede om modstanden mod projektet drevet af Borgergruppen for et autentisk 
Rørvig. DOF Vestsjælland vil, når der foreligger mere specifikke planer gå ind i projektet. 
Overordnet set er RF ikke tilhænger af projektet, hvor der skal etableres et tårn med 
tilhørende faciliteter og det frygtes det vil medføre øget trafik og støj på hele halvøen. JW 
opfordrede til at RF stiller med en repræsentant eller giver ham bemyndigelse til at varetage 
foreningens interesser, så projektet kan påvirkes i en retning som gavner RF´s interesser. JW 
ville gerne have en tilbagemelding på RF´s holdning til dette. Bestyrelsen lovede hurtigst 
muligt at vende til bage med svar til JW.
Efterskrift: Svar til JW: RFST ønsker ikke at give JW bemyndigelse eller stille med en 
repræsentant i forbindelse med projektet. Det står naturligvis JW frit selv at gå ind i projektet.

10. Forslag fra medlemmerne

Ingen forslag var indkommet ved fristens udløb.

11. Fremtiden for RFST

Formålet med Rørvig Fuglestation i forhold til foreningens vedtægter, skal måske 
genovervejes. Observationsmaterialet er gennem årene blevet gradvist mindre, og det er 
blevet vanskeligere at bidrage til f.eks. Fugleåret (jvf. punkt 4.c) 

12. Eventuelt
JHC, en igennem mange år meget flittig og systematisk fugleobservatør, udtrykte stor glæde 
over at se at sine mange timers fugleobservationer, der udover selve fornøjelsen ved disse i 
sig selv, også kunne udmøntes i den fine jubilæumsbog, der just er udkommet. 

Peter og Lone takkes for et meget fint traktement med middag og for at have lagt hus til.

Der blev sendt en tanke til Henning Vikkelsø Rasmussen, der gik bort i 2023.

Efter mødet fortalte Palle Graubæk om naturpleje i Hovvig og på Slettemose samt planerne 
for at Sandflugtsplantagen overgår til urørt skov. Et meget spændende foredrag, hvor det 
blandt andet kom frem at nogle af RF’s drømme for mange år siden med hensyn til 
naturforvaltning og fuglehensyn, faktisk er blevet realiserede. Stor tak til PG for at sætte det 
nære, som man ofte går og overser, i perspektiv.


